
 

 

Dagsorden KS-møde, den 9. december 2021 på Brøndbyvestervej 58 kl. 8-10.30 

Dato og tidspunkt Kl. 8-10.30                                                                                         

Mødefacilitator Flemming 

Referent Anna 

Kontaktperson Sarah 

Afbud  

Brød Flet 

 
 

PUNKT TID 
indlagt 
10 min. 
pause 

Orientering 
Drøftelse 
Beslutning 
Skolerunde 

MÅL  Hvem gør hvad og 
hvornår? 
 
Kommunikation til 
medlemmer - ansvarlig: 
 
GLF-info 
Lyttemøder 
Lokal TR 
FU 

Morgenmad og løs snak 15 min.     

Godkendelse af referat 
Referat KS 18.11.2021  

1 min.     

Tema      

Corona lige nu 8:24- skolerunde  SØ: Nødpasning og undervisning - hvordan skal 
skemaerne være?  
Sårbare elever - vi skal være hjemme i 5 dage? 
Håber det bliver almindeligt skema online i stedet 

 

https://docs.google.com/document/u/0/d/1j3OYDhY16Wpv5VPTbMHYaXwYlkS6d6fAAyGfj2QRSwM/edit


for ny skemalægning 
VE: Tur ud af huset i de dage - vi kan ikke 
mødes ude? Børnene skal ikke mødes. 
SK: Temauge planlagt. Spændt på alternativet. 
NO: Møde med leder i dag. Håber ikke, vi skal 
have sårbare børn og online-uv. samtidigt. 
BUC: ingen kommentarer 
 
Leder kan bede om at se Coronapas - få en 
dialog med afdelingsleder om, hvordan man 
håndterer det forsvarligt. 

Inklusion - brugen af 
inklusionslærere i klasserne 

50 O skolerunde Erfaringsindsamling fra hverdagen med 
inklusionslærere/inklusionsindsatsens 
organisering lokalt. 
Konkret bedes I kortlægge måden, 
inklusion i klasserne/afdelingerne 
organiseres, og hvilke udfordringer I står 
med. 

SØ: Til forældre udmeldes: Inklusion primært 
givet til et barn. inklusionslæreren får at vide, at 
denne skal være for hele klassen. Misforståelser 
opstår. To forskellige udmeldinger. Er der noget 
lovgivning. 
Inklusionslærer på barnet i klassen - ikke sidde 
ved siden af barnet og kun det barn.  
9 nye har fået inklusionstimer. Ønske om 12 
inklusionstimer og resten alm. lærer. Det giver 
nogle udfordringer med skemaet. Børn med 
tildelte timer binder læreren til x fag, men det kan 
være svært at placere inklusionstimerne 
konstruktivt. Relationen til barnet/børnene - få 
lærere omkring klassen, lærere i teamet bør 
have timerne. 
Inklusionstimerne bliver vikardækket. 
 
VE: Meget som på SØ. Vigtigt at få brugt 
ressourcen konstruktivt, en lærer skal ikke stå i 
en klasse, hvor der ikke er behov for det. 
De lærere der er i klassen, bør have timerne. 
 
SK: 3 fuld inklusion: 1 er pædagog, 2 er lærere. 
De har kun inklusionslærere/pædagog. Det 
fungerer fint. 
Inklusionstimer på enkeltelever i klasserne er der 
stadig. De er også med i teammøderne. 
Superfleksible, fordi de ikke har andre fagtimer. 
 
NO: Har været ramt af meget sygefravær, så 
inklusionslærerne er blevet brugt til at dække 
andre fag/klasser. 
 
Skemateknisk kan det blive for svært at have 
inklusionslærere på årgange. Lige nu har mange 

Gå videre med: 
 

- ledelse af 
inklusion 
(hvordan 
fungerer det?) 
 

- et møde med 
inklusionlærere 
(suppleanter, TR 
eller FU?) 

- Vikardækning? 
- Lyttemøder i 

januar: 
meningsfulde 
teams og 
inklusion 

 
TR’er melder dato ud til det. 
 
Faglig Klub? 
Frikvartersmøde? 



lærere uv. på forskellige trin og kan ikke være så 
fleksible jf. halv inklusion/halv uv. 
 
Hvem har opgaven? Dem der kan noget eller 
dem, der har ønsket det? 
Hvad er opgaven? Stor forvirring 
 
Et er hvad der er tanken, noget andet er 
virkeligheden med lærermangel, manglende 
funktioner, sygdom, som gør, at lederne bliver 
nødt til at få dækket fagene/klasserne. 
 
Når man i en svær situation med en klasse 
tildeler tid til lærere i teamet til i klassen at være 
to-lærere for at hjælpe hinanden og klassen, 
burde man tænke den ind i en planlægning. 
 
 

DLF/GLF-relevant      

      

Lokalaftale      

Strategi 40 O+D+B Vi samler op på det fælles møde den 7.12. 
med lederne og RT’s runde på skolerne;  
 
Hvad kom der af input til strategien, som vi 
skal følge og være opmærksomme på 
fremadrettet? 
 
Hvad blev der talt om på mødet med 
lederne 7.12. ift. Lokalråds- og MED-
høringssvar?  

RT til stede 
Dagsorden til mødet vigtigt. 
Inklusion - hvad måler vi? Børnene, der 
inkluderes eller også resten af den klasse, der 
inkluderer? 
“Data viser” - hvad? 
 
Alle børn i fællesskabet - børnene først. Der er 
alligevel børn, der skal have et andet skoletilbud, 
så vi kan jo i den formulering ikke nå alle børn 
alligevel. 
Konsekvensen - resten af fællesskabet? 
Hvilket fællesskab fordrer det enkelte barn. 
Hvor er grænsen for, hvad en klasse skal 
rumme? 
 
De lærere der har med børnene at gøre påvirkes 
i deres arbejdsmiljø. Det er et hårdt arbejdsmiljø 
at se på og skulle rumme et barn, der opleves af 
have det svært i det fællesskab. 
 

 



Forankring i BSU - de skal nikke til den.  
 
GS-MED-referat: kommentere på det, der i sidste 
udkast “mangler”. 
 
Ift. inklusionen må der også tales om økonomi til 
samme. 
Segregeringsprocent, tal i strategien, er let at 
lede på. Hvad vil lederne? De vil have noget at 
lede på. 
 

Skoleplan og faglige fællesskaber - 
- temadag 6.1. 2022 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Møde med ledelsen 17.12. kl. 9-12. 

20 O Vi rammesætter vores temadag og 
præsenterer en skitseret plan for dagen, 
der løber fra kl. 8.00-15:15. 
 
6.1. 2022: Rasmus Jon Nielsen fra 
sekretariatet og oplægsholder på kurset i 
Herlev, den 23.11. sætter konkrete 
handlemuligheder i spil til opbygning af 
faglige fællesskaber.  
 
 
 

Giver det mening at holde denne dag ift. 
Corona? Vi vil planlægge som om, vi kører med 
dagen. 
Vi laver første del af programmet sammen med 
Brøndby Lærerforening. Også for at få et større 
netværk. 
Programmet kommer til at indeholde nogle 
konkrete værktøjer, som TR kan bruge direkte på 
skolerne med det samme. 
Vi undersøger lokalitet. 
Vi kører frem til 13.30. 
Derefter arbejder vi med de lokale skoleplaner - 
hvad vil I lokalt gerne have ind i de kommende 
skoleplaner. 
 
Jf. Lokalaftalen: Samarbejde på kreds og 
kommune-niveau. Kommune og kreds skal lave 
erfarings- og vidensindsamling på det forgangne 
år. På baggrund af det laver kommunen din 
redegørelse, dernæst laver RT sin overordnede 
skoleplan, og dernæst de lokale skoleplaner. 
Alt efter kredsen af ledelsesrep. bliver 
suppleanterne inviteret. 
 
FU: Planlægningsmøde med forvaltningen. 
Der er 4 områder i lokalaftalen, vi skal samle op 
på: 

- implementering af lokalaftalen 
- meningsfulde teams 
- klasselæreren 
- sammenhæng mellem ressourcer og 

opgaver 
 
Andre temaer, der kan være relevante: 

- ICDP 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Forberedelse til TR. 
tilbagemeldinger på de 
temaer, der skal 
erfaringsdeles omkring 



- Test - kommunale/nationale;  
 
Giver det fx. mening at fortsætte med, at vi skal 
gennemføre de frivillige test, hvis de alligevel 
bliver lukket ned. 
Man må gerne lave en anden form for test. Man 
er ikke forpligtet, men lave en anden evaluering. 
I hvilket omfang skal vi teste med de nationale 
hhv egne test?  
 

- Undervisningsbegrebet - lov 409 
arbejdede man med det udvidede uv-
begreb. Det forudsætter vi stadig, at vi 
gør. Det vil vi også gerne have på 
plads. 

TR søger afklaring med baglandet. 
 
Cafédialoger. 

Sagsbehandling 
Til dette punkt skal fremsendes 
ønske om at bruge en aktuel 
medlemssag til sparring og til at 
gøre os klogere. Den aktuelle sag 
kan udspringe af dialog på tværs 
eller komme fra FU. Der kan til evt. 
udtales ønske om at få en sag på til 
det kommende KS-møde 

     

      

Meddelelser 15     

TR-valg inden 1.4. 2022   Umiddelbar melding på, hvem der 
genopstilller 

Sætte TR-valg og AMR-valg ind på et møde 
inden 1.4. 2022 
 

 

      

Meddelelser på lydfil fra Thomas      

HU-MED om Corona.      

HV Temadag 26.1. 2022    TRIO’er: TR, leder og AMR.  
Om arbejdsglæde og det der udfordrer 

 



Løn    Orientering om lønforhandlingerne om de tildelte 
lønmidler 

 

Evt. + punkter til næste møde      

Antimobbestrategi og DCUM-sager 
der gives medhold; hvad kan GLF 
og Skolelederforeningen evt. gøre, 
ift. den arbejdsbyrde det medfører? 

     

      

      

 

 

 

 

Punkter til dagsordenen: 

8-8.15: løs snak og morgenmad. 

 

Godkendelse af referat 

 

Relevant på skolerne fra Facebook/andet kommunikationsforum: Oprette facebookgruppe/andet kommunikationsforum til KS, hvor TR kan stille 

lokale, relevante spørgsmål og få sparring - både af den brede kreds og fra FU. Fordelen er, at alle kan læse ind i det tema og være opdateret 

på samme tid. Dette kan resultere i, at temaet er relevant at tage op på KS-møde til yderligere drøftelse og udfoldelse med beslutning om 

handling. 

Punkter til dagsordenen:  

 

● Temadrøftelse om årets relevante udviklingstemaer/politiske temaer/GS-temaer: Inklusion, Co-teaching, meningsfulde teams, Mini-MUS 

hvert kvartal, indskrivningsmodellen osv. 

 

● DLF/GLF-relevant til udvikling: medlemskommunikation, GLF-arrangementer, “Faglig klub” eller lignende, udvikling af lærernes 

debatrum, lyttemøder osv. 

 



● Administration af Lokalaftale - teknisk aftalestyring: skemaer, opgaveoversigter, forberedelsespuljen ift. teamsamarbejde, håndtering af 

overarbejde, merarbejde, kompetenceudvikling osv. 

 

● Sagsbehandling - blive klogere på, hvordan vi gør: enkeltsager drøftes ikke som sådan, men enkeltsager kan danne eksempel for vores 

udvikling til bedre sagsbehandling; alle bliver klogere på det til næste gang. Ønske om punkt til sagsbehandling skal ske på evt. til et 

KS-møde til behandling på kommende møde eller minimum inden der sendes dagsorden ud (torsdagen inden KS-mødet).. 

 

● Meddelelser: både fysiske og som lydfiler med info på Facebook/andet fællesrum fx.: politisk kontakt/indflydelse, MED-relevant, DLF-

info, Arbejdsmiljø, HV-info,  

 

Evt. 

 

Nyt fra skolerne afskaffes. 

 
 

 


